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Tret de sortida a les grans obres 
de Riudoms

Escrit de l’Alcalde

Com sabeu, aquesta 
legislatura ha estat 
extraordinària. Durant dos 
anys vam haver d’aparcar 
l’agenda de govern prevista 
des que els riudomencs i 
les riudomenques ens vau 
fer confiança, per fer front 
a una emergència sanitària 

internacional que va suposar, a efectes 
pràctics, un parèntesi enorme a les tasques 
d’aquest Ajuntament. Una pausa forçada 
per les circumstàncies que ens va permetre 
estar al costat dels nostres ciutadans durant 
aquells anys de bogeria. Dos anys en què no 
només no es va deixar de treballar, sinó que 
es va treballar el doble, 
però en els que la 
tasca de govern es va 
destinar exclusivament 
a la immediatesa 
que requerien els 
esdeveniments.

I remarco aquest 
context extraordinari 
per dibuixar l’escenari 
que contextualitza 
una molt bona notícia: 
les grans obres del nostre poble, les obres 
que teníem previstes realitzar a la meitat 
d’aquesta legislatura, començaran a veure 
la llum durant les pròximes setmanes. Em 
refereixo concretament a la renovació del 
carrer de Sant Pau i dels carrers que mancava 
adequar del nucli antic, així com de la creació 
de l’esperat pàrquing d’Els Hortets.

Mireu, hem d’entendre d’on venim. La 
pandèmia ha suposat una sacsejada terrible 
de la nostra societat i l’ha capgirada 

completament. Un cop recuperada la 
normalitat, des de l’Ajuntament vam haver 
de superar tot un grapat d’esculls per poder 
tirar endavant amb els projectes previstos. 
Uns retards que ens porten directament al 
moment actual i a la notícia que us acabo de 
donar:  superades totes les traves, recuperem 
la feina que ens havíem vist forçats a aparcar, 
seguim treballant i complint amb la tasca de 
govern, tirem endavant les obres.

És per això que estem contents. Estem 
contents de poder anunciar que aquests 
projectes es faran i que començaran tot seguit. 
Estem contents de saber que els nostres 
veïns i veïnes se’n beneficiaran pròximament. 

Estem contents de 
seguir demostrant 
que, malgrat tot el 
que hem viscut durant 
aquests darrers anys, 
el nostre compromís 
amb els riudomencs i 
les riudomenques es 
manté inalterable.

Us deia abans que 
aquesta legislatura ha 
estat extraordinària. 

Doncs bé, puc afirmar que encara ho segueix 
sent, però des d’una perspectiva positiva: la 
pandèmia comença a esdevenir un record, i el 
Riudoms que en surt és un municipi reforçat 
que segueix avançant com sempre ho ha fet, 
amb humilitat, amb estima cap a la comunitat 
i sense deixar de treballar en cap moment. 

Sergi Pedret Llauradó
Alcalde

//Recuperem la feina 
que ens havíem vist 

forçats a aparcar, seguim 
treballant i complint amb 
la tasca de govern, tirem 

endavant les obres
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Governació

El delegat del Govern a Tarragona, Angel Xifré, 
juntament amb l’alcalde Sergi Pedret, el director 
de l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA), Samuel 
Reyes, i la presidenta del Consell Comarcal del 
Baix Camp, Rosa Maria Abelló, entre d’altres 
autoritats, van inaugurar el dimecres 9 de 
novembre les obres d’ampliació de l’estació 
depuradora de Riudoms. 

Els treballs, que han tingut una durada de 
13 mesos, han estat duts a terme per la Ute 
Edar Riudoms (Aquambiente, servicios para el 
sector del agua SAU i Comaigua SL). L’ampliació 
de la depuradora duplica la seva capacitat de 
tractament, passant dels 1.000 als 2.000 m3/dia, 
equivalent a una població de 13.833 habitants, i 
adequant-se així a les necessitats de sanejament 
actuals i futures. Amb aquesta ampliació, es 
garanteix el seu funcionament pel futur, davant 
d’un possible increment poblacional.

L’obra ha consistit en la construcció d’un 
pretractament nou, un tractament biològic de 
tipus carrusel que complementa l’actual, dos 
decantadors i una línia de tractament de fangs. 
A més d’ampliar la capacitat, la planta disposa de 
noves tecnologies, fent possible un tractament 
de l’aigua de molta més qualitat, amb la reducció 
de nutrients. Així, un cop retornada a la riera de 
Riudoms, es contribuirà a la millora del medi 
natural i la biodiversitat. Les obres comportaran 
la implantació de sistemes d’automatització per 
a millorar el funcionament de la planta i la seva 
eficiència energètica.

L’alcalde Pedret va destacar que “quan 
es produeixen creixements d’aquestes 
característiques, és important que vinguin 
sempre acompanyats d’actualitzacions en els 
equipaments que han de donar servei a la 
població i, per tant, que ho facin també amb 
un ajuntament preparat i disposat a treballar 
perquè aquestes millores es produeixin”.

Inaugurada l’ampliació de l’EDAR 
Riudoms
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Governació Governació

Marta Bigas Venturas va prendre possessió 
del càrrec de regidora pel grup municipal de 
la CUP-Amunt durant la sessió plenària que 
va tenir lloc el 17 de novembre, en substitució 
d’Enric Jódar Ciurana.

Marta Bigas, 
nova regidora

L’Ajuntament i l’Associació Cultural Amics de 
l’Om van formalitzar la devolució d’un fons 
de 3000 fotografies de l’Arxiu fotogràfic de la 
revista L’Om, realitzades entre els anys 1960 
i 2000 i propietat d’aquesta entitat local, que 
estava cedit des de l’any 2011 al consistori.

Retorn de l’arxiu 
fotogràfic de L’Om

Millores a la 
ctra. de la Sènia

El mes de novembre es van realitzar tasques 
d’adequació a la carretera de la Sènia, la TV-
3142. Les millores, fetes per la Generalitat de 
Catalunya, van consistir en reforçar el ferm i 
repintar la via.

Benvinguda als 
últims nadons

L’alcalde Sergi Pedret i la regidora Judit Albesa 
van donar la benvinguda als últims nadons 
que s’han empadronat a Riudoms obsequiant-
los, com és habitual aquest any, amb un lot 
de bolquers reutilitzables i fullets d’informació 
sobre diferents serveis municipals.
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S’ofereix un curs 
sobre “Reels” per 
als comerços

Una vintena de persones van assistir al curs 
de vídeo “Reels” organitzat per la Cambra de 
Comerç de Reus conjuntament amb l’Ajuntament 
en què van aprendre a utilitzar aquesta funció 
d’Instagram per potenciar marques i negocis.

Promoció Econòmica

Campanya de 
Nadal del comerç 
de Riudoms

La Regidoria de Promoció Econòmica va posar 
en marxa, un any més, la campanya del 
comerç local “Aquest Nadal i tot l’any compro 
a Riudoms!” per tal d’incentivar les compres a 
establiments de proximitat durant les festes.

El diumenge 6 de novembre, es va celebrar la Festa de l’Oli Nou de Riudoms a les instal·lacions 
de la Cooperativa Agrícola amb esmorzar popular, showcookings i tasts, música en directe, 
concursos i exposicions, i l’actuació de la Colla Gegantera de Riudoms. També es va fer la 
13a Trobada d’intercanvi de plaques de cava.

L’oli nou de Riudoms torna a viure 
la seva festa
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Igualtat

Actes del Dia per a l’eliminació de 
la violència contra les dones

Riudoms es va sumar al Dia Internacional per a l’eliminació de la violència contra les dones amb 
la lectura del manifest a càrrec de la regidora d’Igualtat, Inma Parra, el col·lectiu Dones d’Aigua i 
l’Associació de dones Bella Llar. També es va realitzar un curs de defensa personal femenina que 
va tenir lloc els dies 21 de novembre i 5 de desembre.

Serveis Públics

La Brigada Municipal va dur a terme diverses actuacions de manteniment a la plaça de 
l’Església. Entre d’altres millores, es van col·locar peces de ceràmica noves en els murs 
laterals mantenint el dibuix original. També es van arrencar els tres arbres de la plaça de 
l’Església que van morir ara fa uns mesos a causa d’un fong que els va podrir les arrels. Es 
preveu substituir-los per espècies més resistents contra aquests tipus de malalties.

Es millora l’entorn de la plaça de 
l’Església
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Es creen noves bosses d’aparcament 
per millorar l’accés al centre

Serveis Públics

A principis del 2023, s’iniciaran les obres per condicionar la zona d’Els Hortets. 

L’Ajuntament ha habilitat darrerament 
dos nous solars, de titularitat privada, al 
carrer de Mercè Rodoreda com a bosses 
d’aparcament alternatives mentre durin les 
obres de remodelació del carrer de Sant Pau.

Aquesta actuació de reordenació de 
l’espai públic del centre del municipi està 
contemplada en el Pla de Mobilitat Urbana 
Sostenible de Riudoms 2022-2028 que 
proposa una millora de les condicions 
d’accessibilitat per als vianants i la seguretat 
viària a la zona del centre.

A més, el Pla preveu altres actuacions a 
implementar en els pròxims 6 anys en l’àmbit 
dels aparcaments i que són: 

• d’una banda, la reordenació de 
l’aparcament al centre amb la finalitat 
de millorar l’accessibilitat i la seguretat 
viària i de generar un espai públic més 
agradable.

• de l’altra, la creació d’una nova bossa 
d’aparcament a la zona d’Els Hortets, amb 
accés des del carrer de Sant Antoni, que 
permeti descongestionar la zona del centre, 
amb una capacitat aproximada d’unes 
70 places. Està previst que les obres per 
condicionar aquesta zona s’iniciïn a principis 
del 2023. En aquest cas, s’ha arribat a un 
acord amb la Parròquia per a la cessió dels 
terrenys que conformen l’aparcament.
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Aparcaments provisionals per encarar les 
obres al poble

Aquest mes hem vist com s’han realitzat diverses 
actuacions a través de la Regidoria de Serveis 
Públics que son importants per l’impacte que tenen 
en el dia a dia dels veïns i veïnes de Riudoms. 

El primer és l’adequació de dos solars privats, al 
carrer de la Mercè Rodoreda, per tal d’utilitzar-
los com a bosses d’aparcaments provisional, tant 
per ampliar les places existents a la zona com per 
compensar les del carrer de Sant Pau perdudes a 
causa de les obres de remodelació. En el cas del de 
Mercè Rodoreda amb Via Romana, s’hi ha col·locat 
uns puntals de fusta per delimitar de forma més 
eficient la zona on poden estacionar els vehicles i 
l’entrada del pàrquing, evitant així que es malmeti 
el paviment del carrer. En el cas del de Mercè 
Rodoreda amb Molins Nous, s’ha adequat la finca 
situant-hi una capa d’àrids i col·locant-hi un pujador 
d’asfalt per facilitar l’accés dels vehicles. 

La riera, neta  

L’altra gran notícia és la neteja de les rieres del nostre 
terme municipal d’abocaments il·legals. Després 
de molts mesos de contacte i de treball conjunt 
amb l’Agència Catalana de l’Aigua, finalment vam 
aconseguir que es realitzés una neteja completa de 
la riera de Maspujols. Un cop neta hi hem col·locat 
cartells dissuasius, advertint de les sancions que 
comporta realitzar-hi abocaments il·legals, com a 
mesura per evitar que aquestes accions segueixin 
produint-se.  

Josep M.
Bages
Virgili

Regidor de 
l’àrea de Serveis 
Públics

S’intensifiquen els treballs de neteja 
a les rieres del terme

L’Ajuntament va realitzar el mes de 
novembre els treballs de neteja a les rieres 
que transcorren pel terme municipal amb 
l’objectiu de retirar els residus abandonats 
que malmeten l’entorn natural.

Aquesta actuació s’intensifica en aquells 
punts on es detecten abocaments de 
deixalles a causa de comportaments incívics, 
com són restes d’obra o material voluminós. 
Les restes es classifiquen, es recullen i 
es traslladen a l’abocador per fer-ne el 
tractament corresponent.

El trasllat d’aquestes restes suposa a 
l’Ajuntament una despesa d’aproximadament 
13.000 euros.
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Festes

Les Festes del Beat Bonaventura 
recuperen la normalitat

L’acte de commemoració dels 50 anys de l’arribada de les despulles del Beat Bonaventura Gran a 
Riudoms, el divendres 11 de novembre, va donar el tret de sortida a les Festes.

El diumenge 20 de novembre, es va fer una nova edició de la festa solidària Movember per recaptar fons 
contra el càncer de pròstata i testicular i que va comptar amb la participació d’entitats i associacions 
locals.
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Més de 200 obres presentades en 
els Premis Arnau de Palomar 2022

Cultura

El Centre d’Estudis Riudomencs Arnau de Palomar (CERAP) i l’Ajuntament de Riudoms van lliurar 
el divendres 4 de novembre els Premis Arnau de Palomar 2022 en el transcurs d’una gala al Teatre 
Auditori Casal Riudomenc, posant punt final a la 32ena edició d’aquest certamen. En les diferents 
categories de què es componen els premis s’hi van presentar un total de 218 obres provinents de 
diversos punts del territori català, amb una dotació econòmica conjunta de 7.000 euros.

Activitats del mes de novembre 
de la Biblioteca Antoni Gaudí

El mes de novembre, la Biblioteca Antoni Gaudí va organitzar l’espectacle per a famílies “La veritat 
de les princeses” a càrrec de La Boia Teatre en el marc del Dia Internacional per a l’Eliminació de 
la Violència envers les Dones. Dins de la programació del Club de Lectura d’adults, es va fer una 
sessió dinamitzada sobre l’obra “Terra Baixa” d’Àngel Guimerà a càrrec d’Espais Escrits.

Biblioteca
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Educació

El Teatre Auditori Casal Riudomenc es va omplir els dies 19 i 20 de novembre per veure les 
quatre representacions de l’obra de teatre “Terra Baixa” d’Àngel Guimerà, sota la direcció 
d’Àngel Llàcer i amb la participació, en el paper de Pepa, de l’actriu riudomenca Tuni Salvadó.

El Teatre Auditori s’omple per 
veure l’obra “Terra Baixa”

A finals de novembre va arrencar el cicle de 
xerrades trimestrals «Entre tots eduquem», 
organitzat per la Regidoria d’Educació i adreçat 
a famílies, amb una conferència sobre els límits 
i la gestió emocional en els infants i adolescents 
a càrrec d’Anna M. Munté d’El racó de l’estudi.

Cicle Entre tots 
eduquem

Concert de 
Santa Cecília

L’Escola Municipal de Música va oferir, el 
dijous 24 de novembre, un concert a la Llar 
de Jubilats per celebrar Santa Cecília, patrona 
de la música. El programa va comptar amb 
les actuacions de l’alumnat de piano, violins, 
violoncel, flautes travesseres i cant.

Teatre Auditori
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L’equip de Junts per Riudoms vam presentar, el passat 12 de novembre, la nostra aposta 
per l’alcaldia de cara a les pròximes eleccions municipals del 2023. Ho vam fer en un 
acte desenfadat al Teatre Auditori Casal Riudomenc, acompanyats per la diputada al 
Congrés dels Diputats, Míriam Nogueras. Amb l’ideal d’un millor Riudoms per al futur 
i amb la voluntat de buscar un format trencador, que sumi experiències i serveixi per 
encarar amb força els reptes de la pròxima legislatura, hem decidit presentar una co-
candidatura a l’alcaldia. És a dir, apostar per dues cares enlloc d’una: l’actual alcalde, 
Sergi Pedret Llauradó i Isabel Gómez Fargas.

Aquesta fórmula correspon a una voluntat de lideratge compartit i s’aplicarà en un format 
de 2+2: els dos primers anys serà batlle Sergi Pedret i després n’assumirà el rol Isabel 
Gómez. Ho fem així sabent que la suma multiplica i ens ofereix el doble de coneixement, 
en una fórmula que ens permet beure de dues realitats diferents per enfocar un mateix 
camí. Per una banda tenim el bagatge del Sergi i la seva experiència tant del consistori 
en si mateix com del món de l’administració en general; per l’altra, l’extens currículum de 
la Isabel en el món privat, treballant des de fa onze anys en una multinacional del sector 
químic. Dues realitats que, sumades, ens aporten la seguretat necessària per continuar 
convertint Riudoms un poble d’oportunitats, d’acollida i de futur.

La gestió de l’aigua és un element importantíssim pel futur de Riudoms. De fet, ho és a 
nivell mundial. Tots som conscients de l’escassetat d’aigua i els nostres pantans en són un 
bon reflex. I la situació, malauradament, sembla que anirà a pitjor les properes dècades.

Ho diuen múltiples informes i també un recent llibre publicat pel CERAP i que va ser Premi 
Arnau de Palomar 2020. Entre les moltes dades que recull el seu autor, Gabriel Arbonès, 
amb qui ens hem reunit, en destaquem una: en el període 2021-2030 la pluja es reduirà 
un 10% al Baix Camp.

Per tot plegat i amb voluntat de compartir coneixement i fer pedagogia, al Ple del mes 
de novembre des d’Esquerra vam demanar al govern municipal que faci una exposició 

sobre la gestió de l’aigua al nostre municipi. Vam fer una desena de preguntes sobre els 
següents temes:

1. Quins són les principals fonts d’aigua de Riudoms? És a dir, quins són els principals 
proveïdors d’aigua de Riudoms.

2. Quin és aproximadament el volum d’aigua que es consumeix anualment a Riudoms? 
Quanta d’aquesta aigua la consumeix la ciutadania i quanta l’Ajuntament?

3. En quin estat es troba la xarxa pública de canonades d’aigua? Se’n perd molta?

Junts per Riudoms presenta la seva aposta per les Eleccions Municipals de 2023

Opinió dels Grups Municipals

Present i futur de la gestió de l’aigua a Riudoms

Nota de la redacció: per aquest número, no s’ha rebut l’article d’aquest grup municipal, 
per la qual cosa s’ha deixat en blanc l’espai reservat a tal efecte. 

El CEM és un òrgan participatiu en què es troben regidores i regidors, i també membres 
de tots els centres educatius del poble. Tal i com defineix el seu règim de funcionament, 
i així s’explica a la web de l’Ajuntament, es reuneix en sessions ordinàries els mesos 
d’octubre, gener, març i juny, o també en sessions extraordinàries a convocatòria del 
President d’iniciativa pròpia o a petició d’un terç dels seus membres.

La CUP hem fet incís diverses vegades en el funcionament d’aquest òrgan, per intentar 
dotar-lo de contingut i debat. Últimament hem insistit en aquest tema perquè fa més 
d’un any que no es reuneix. La darrera sessió es va produir el 19 de juliol de 2021. I 
en el que portem de legislatura només s’ha reunit cinc vegades d’un total de tretze 

sessions que s’haurien d’haver convocat.

Sobre aquest fet, que considerem un incompliment greu del reglament d’aquest òrgan, 
la resposta que es  va donar a darrer ple ordinari no va aclarir per què el curs passat 
no es va fer cap convocatòria. Sí que es va dir que enguany es reuniria un cop fets 
els consells escolars d’inici de curs de tots els centres educatius. Actualment tots els 
centres ja els han fet. Però encara no tenim notícia que es convoqui el CEM.

Per què l’Ajuntament incompleix el reglament del CEM? Pensem que cal respectar el 
punt de trobada entre tots els centres educatius, i sobretot creiem que cal repensar-

Consell Escolar Municipal: més d’un any sense convocar-se
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Aquesta fórmula correspon a una voluntat de lideratge compartit i s’aplicarà en un format 
de 2+2: els dos primers anys serà batlle Sergi Pedret i després n’assumirà el rol Isabel 
Gómez. Ho fem així sabent que la suma multiplica i ens ofereix el doble de coneixement, 
en una fórmula que ens permet beure de dues realitats diferents per enfocar un mateix 
camí. Per una banda tenim el bagatge del Sergi i la seva experiència tant del consistori 
en si mateix com del món de l’administració en general; per l’altra, l’extens currículum de 
la Isabel en el món privat, treballant des de fa onze anys en una multinacional del sector 
químic. Dues realitats que, sumades, ens aporten la seguretat necessària per continuar 
convertint Riudoms un poble d’oportunitats, d’acollida i de futur.

Des de Junts per Riudoms estem il·lusionats, contents i convençuts dels anys que ens 
esperen, amb forces renovades per encetar una nova etapa que ens permeti seguir 
treballant pel poble que volem: un Riudoms atractiu, ric, igualitari i compromès amb el 
medi ambient. Un poble que cuidi i estimi els seus habitants, que esdevingui la capital 
dels municipis de la comarca. Un poble orgullós i preparat per les noves generacions. 
Un poble que aconseguirem treballant plegats, tots a una, amb el clar coneixement de 
que els veïns i les veïnes de Riudoms, “anem a totes i anem junts!”.

Grup Municipal de la CUP-Amunt

sobre la gestió de l’aigua al nostre municipi. Vam fer una desena de preguntes sobre els 
següents temes:

1. Quins són les principals fonts d’aigua de Riudoms? És a dir, quins són els principals 
proveïdors d’aigua de Riudoms.

2. Quin és aproximadament el volum d’aigua que es consumeix anualment a Riudoms? 
Quanta d’aquesta aigua la consumeix la ciutadania i quanta l’Ajuntament?

3. En quin estat es troba la xarxa pública de canonades d’aigua? Se’n perd molta?

4. Encara que la majoria de mines que tenim a Riudoms siguin de propietat privada, quina és 
la informació que té l’Ajuntament sobre aquesta xarxa de mines? Quin és el seu estat general?

5. Quins són els principals reptes a què s’enfronta Riudoms en la gestió de l’aigua 
municipal? Ens referim a elements com la quantitat de recursos hídrics, model de gestió, 
inversions que calgui fer, rol del ciutadà, polítiques d’estalvi d’aigua, etc. I davant això, 
quines són les principals mesures que cal i caldrà aplicar?

En el mateix Ple de novembre el govern municipal va donar alguna pinzellada d’informació, però tal 
i com havíem demanat, la intenció és que l’exposició detallada es faci al Ple del gener. De fet, seria 
una bona idea que el govern també utilitzi aquest butlletí per compartir tota aquesta informació.

Grup Municipal d’ERC-AM

Grup Municipal del PSC-CP

Grup Municipal de Junts per RiudomsJunts per Riudoms presenta la seva aposta per les Eleccions Municipals de 2023

Present i futur de la gestió de l’aigua a Riudoms

sessions que s’haurien d’haver convocat.

Sobre aquest fet, que considerem un incompliment greu del reglament d’aquest òrgan, 
la resposta que es  va donar a darrer ple ordinari no va aclarir per què el curs passat 
no es va fer cap convocatòria. Sí que es va dir que enguany es reuniria un cop fets 
els consells escolars d’inici de curs de tots els centres educatius. Actualment tots els 
centres ja els han fet. Però encara no tenim notícia que es convoqui el CEM.

Per què l’Ajuntament incompleix el reglament del CEM? Pensem que cal respectar el 
punt de trobada entre tots els centres educatius, i sobretot creiem que cal repensar-

ne el format perquè sigui un espai on no només s’hi exposin les activitats fetes pels 
centres, o es presentin algunes xerrades i formacions que es duran a terme. Ha  de 
ser un espai on compartir totes les preocupacions dels centres i especialment on poder 
projectar objectius comuns i com assolir-los entre tothom.

Esperem que no es repeteixi un fet tan greu com el que acabem d’explicar, i que l’equip 
de govern respecti el Consell Escolar Municipal i en doni explicacions que no ha donat 
en sessió plenària. 

Article entregat el 29 de novembre de 2022

Consell Escolar Municipal: més d’un any sense convocar-se
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